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گفت وگوي تفصيلي »جوان« با منصور حقيقت پور، مشاور علي لاريجاني

 لاریجانی خالص سازی را 
علیه شورای نگهبان نگفت

آقای لاريجانی حق داشت پنجه به صورت نظام بزند)!( اما باحيا بود و نزد!

مجلس يازدهم در س�ال پاياني خود قرار دارد. باتوجه به 
سابقه پارلماني كه داريد عملكرد مجلس يازدهم را به عنوان 

يك ناظر بيروني چگونه ارزيابي مي كنيد؟
نهاد مجلس بر پايه تعريفي كه در قانون اساسي شده است، يكي از اركان 
ركين ساختار سياسي و حقوقي جمهوري اسلامي ايران است. همچنين 
بر پايه تعريفي كه امام خميني)ره( از اين مجلس ارائه كردند، مجلس در 
رأس امور قرار دارد و مقام معظم رهبري هم در ادامه همين مسير فرمودند 
كه مجلس مسئوليت ريل گذاري كلان كشور را بر عهده دارد. با توجه به 
اين جايگاه اگر خود مجلس اين جايگاه رفيع را درك و بر پايه آن رفتار كند، 
تبديل به نهادي خواهد شد كه همه امور كشور از سوی آن تدبير مي شود، 
بنابراين جايگاه مجلس جايگاه بلندي در جمهوري اسلامي ايران است، 
پس افرادي كه در مجلس هس��تند، بايد بدانند كه در رأس امور هستند. 

افرادي كه مي خواهند در مجلس حضور داشته باشند، بايد در حد و اندازه 
اين جايگاه باشند. كسي نمي تواند در اين جايگاه قرار بگيرد كه كوتوله باشد، 
بنابراين افرادي بايد باشند كه بتوانند جايگاه مجلس را حفظ كنند. همه 
خط مشي و رويكردهاي كلان قواي ديگر بايد در مجلس تعيين تكليف شود. 
مجلس بايد بداند كه استوانه اي اصلي در اين نظام است. مجلس مستقل 
است. مجلس مستقل با حفظ استقلال خود به بقيه قوا هم بايد كمك كند. 
هيچ اش��كالي ندارد كه مجلس با حفظ استقلال صددرصدی به ساير قوا 
هم كمك كند. در آن طرف ماجرا هم هيچ اشكالي ندارد مجلس با حفظ 
استقلال خود، منتقد قواي ديگر هم باشد. مجلس بايد رابطه خود را با مردم 
حفظ كند و مردم آن را بلندگو و تريبون خود بدانند. هر چقدر اين شرايط 
حادث شود، ميزان مشاركت مردم در انتخابات مجلس و شكل دادن به يك 
پارلمان قدرتمند بيشتر خواهد بود و حضور حداكثري در انتخابات مجلس 
باعث مي شود انسان هاي قوي تري وارد مجلس شوند. مجلس محل تضارب 
آراست. مجلس يك ضلعي به درد ما نمي خورد. مجلس بايد داراي اضلاع 
منطقي و قابل قبول باشد. من در مورد شكل اين اضلاع صحبت نمي كنم، 
بلكه در مورد وجود اين اضلاع صحبت مي كنم. مجلس مي تواند سه ضلع 
متعادل داشته باشد يا يك ضلع كوچك تر و دو ضلع بزرگ تر يا هر تركيب 
ديگري بر اساس سلايق مردم، اما مجلس يك ضلعي به درد ما نمي خورد. 
مجلس تك ضلعي مي شود همين مجلس يازدهم. اين نوع مجلس به نفع 
كشور و نظام نيست. هماهنگي صددرصدي بين اين مجلس و دولت باعث 
مي شود مجلس نتواند وظايف قانوني خود را انجام دهد. مجلسي مطلوب 
و خوب است كه بموقع و بر اساس شيوه درست و بر اساس عدالت از دولت 

انتقاد و بموقع هم حمايت كند. 
شما معتقد هستيد هماهنگي صددرصدي بين مجلس و 

دولت وجود دارد. اين در حالي است كه در همين دو سال 
عمر دولت سيزدهم يكي از وزراي دولت از سوی مجلس 
استيضاح شد و برخي از وزرا هم با نظر مجلس جابه جا شدند، 

بنابراين خيلي هم هماهنگي صددرصدي وجود ندارد.
بيشتر از اين توقع بود. چرا آقاي ساداتي نژاد)وزير جهاد كشاورزي( استعفا 
كرد. چرا وزير صمت)فاطمي امين( استيضاح شد. اگر خوب كار كردند كه 

بايد ادامه مي دادند. 
وزير صمت كه استيضاح شد.

در استيضاح نيفتاد.
دفعه دوم افتاد.

دفعات قبل نيفتاد. افراد ديگري هم وجود داشتند، وزير كار استعفا كرد، اما 
اين اقدامات كافي نيست. همين امروز مسئله چاي »دبش« مطرح است اما 

مجلس سكوت كرده است و خروجي ندارد و با دولت برخورد نمي كند. 
مگر مس�ئول برخورد مجلس اس�ت؟ خب پرونده به قوه 

قضائيه ارسال شده و اين قوه مسئول برخورد است.
بالاخره بايد مجلس برخورد مي كرد و وظيفه نظارتي خود را انجام مي داد. 
مسئله چاي دبش موجب آزار مردم شده است، مجلس بايد در اين زمينه 
فعال مي شد. من نمي گويم كه مجلس حتماً بايد مخالف دولت باشد. هر 
كجا كه عدالت و حقانيت ايجاب كرد، مجلس بايد مدافع باشد. هر جا هم كه 

نيازمند انتقاد باشد، مجلس بايد به وظيفه خود عمل كند. 
برويم سراغ انتخابات مجلس دوازدهم. سؤالات انتخاباتي 
خودم را از اينجا شروع كنم كه انتقاد مهمي كه به جريان 

آقاي لاريجاني وارد است اينكه چرا زماني كه خود تأييد 
مي شديد، انتقادي به شوراي نگهبان نداشتيد، اما همين 
كه آقاي لاريجاني ردصلاحيت شد، مسئله خالص سازي را 

در انتخابات1400 مطرح كرد؟
حضرتعالي يك و نيم سال است داريد اشتباه مي كنيد! در سال1400 آقاي 
لاريجاني ردصلاحيت شد، اما كليدواژه خالص سازي محصول امسال است 

كه دو سال و خرده اي از آن انتخاب رد شده ايم. 
به هرحال بع�د از ردصلاحي�ت، آقاي لاريجاني مس�ئله 

خالص سازي را مطرح كرد.
 آن واژه در مقابل اخبار كذب خبرگزاري تس��نيم بود. آقاي لاريجاني در 
جواب تسنيم نوشت كه رقابت تصنعي ايجاد نكنيد و مسئله خالص سازي را 
طرح كرد، بنابراين آقاي لاريجاني مسئله خالص سازي را در مورد اقدامات 
شوراي نگهبان مطرح نكرد. به نظر من اتفاقاً آقاي دكتر لاريجاني خيلي 
نجيب، صبورانه و مؤدبانه برخورد كرد و چنگي به صورت نظام جمهوري 
اسلامي ايران نينداخت، در حالي كه من نمي گويم بلكه رهبر معظم انقلاب 
مي گويند كه نهادها جفا و ظلم كردند و بايد جبران كنند، آيا جبران كردند. 
مگر رهبري نخواستند جبران كنند، پس چرا جبران نكردند؟ آقاي لاريجاني 
حق داشت در اينجا به طور جد معترض باشد و مثل اتفاقاتي كه در برخي 
دوره ها افتاد، او هم چنگ به صورت نظام بيندازد! اما خيلي محجوب برخورد 
كرد، خيلي باحيا برخورد كرد، فقط درخواست كرد كه دلايل ردصلاحيت 
اعلام شود، اما اعلام نشد، چرا اعلام نشد؟ امروز مراكز قدرت در اختيار چه 

كساني است؟
منظور شما اين است كه در اختيار پايداري هاست؟!

من اسم نمي برم، شما اسم مي بريد!
خب اينگونه نمي شود كه ش�ما فقط ابهام گويي  كنيد، به 

صراحت بگوييد كه كدام جريان را مي گوييد؟
من جريان خالص ساز را مي گوييم. در همه سطوح و همه حوزه ها شروع به 

خالص سازي كردند؛ مدرسه، دانشگاه، بين انديشمندان و عقلا. 
خالص سازي دقيقاً به چه معنايی؟

يعني كسي كه در تيم و قبيله من نيست، حقي در اين مملكت ندارد. رسماً 
پشت تريبون رسمي صداوسيما اعلام مي كنند مملكت ما يك عده خاص 

است و بقيه حقي ندارند. 
خب همه منتقد آن فردي بودند كه اين حرف را زد و كسي 

حمايت نكرد.
چه كسی نقد كرد، چه كسی معترض بود؟

اكثر كساني كه شما جريان خالص ساز مي ناميد.
اصلًا چه كسي به اين خانم صلاحيت داد در برنامه زنده بيايد و اظهار نظر 
كند و اين اشتباه بزرگ را مرتكب شود. تريبون صداوسيما و خود صداوسيما 

در اختيار چه كساني است. 
من نمي دانم. من دارم با ش�ما مصاحبه مي كنم، شما بايد 

بگوييد.
در اختيار جريان خالص س��از اس��ت. همين كه مردم از صداوسيما فرار 
مي كنند، نتيجه رفتار اين افراد است. بس��ياري از مردم كه عشق به اين 
س��رزمين و وطن دارند، حاضر نيستند صداوس��يما را نگاه كنند. رئيس 
صداوسيما بگويد چقدر مخاطب دارد. چرا هر كسي را كه توانمند و محبوب 

بود، فراري دادند. 
جريان اصلاحات دقيقاً همين نقده�ا را به آقاي لاريجاني 
دارد؛ اينكه زماني كه رئيس صداوسيما بود با برنامه هويت 
و ديگر برنامه ها به دنبال خالص س�ازي و حذف آنها بوده 

است. 
 من خواهش مي كنم امروز هم از اصلاح طلبان در اين زمينه سؤال بپرسيد، 
ببينيد چه مي گويند، البته شما احتمالاً در چارچوب روزنامه جوان، حق 

نداريد اين مسائل را بپرسيد. 
چرا ب�ا خيل�ي از اصلاح طلبان ه�م مصاحب�ه كرده ايم و 

محدوديتي نداريم، اين پيش داوري نادرست شماست.
بپرسيد از آنها، ببينيد چه مي گويند. صداوسيما در اختيار جرياني است كه 
براي هر كسي دوست داشته باشد پپسي خنك باز مي كند و هر كسي را هم 

دوست نداشته باشد از در صداوسيما راه نمي دهد. 
منتقدان جريان آقاي لاريجاني مطرح مي كنند اگر اشكالي 
به رويه شوراي نگهبان وارد بود، چرا قبلاً اعتراض نمي كرديد 

و صدايي از شما بلند نمي شد؟
شما رجوع كنيد به علل ردصلاحيت دكتر لاريجاني در انتخابات1400. 
يكي از جرائم آقاي لاريجاني اين بود كه چرا از ردصلاحيت شده ها حمايت 
كرديد. آقاي لاريجاني هميشه از نمايندگان ردصلاحيت شده دفاع كرده 
اس��ت. نكته بعدي اين است كه ش��ما ميزان ردصلاحيت در هيئت هاي 
اجرايي و نظارت در اين دوره با دوره هاي قبل را مقايسه كنيد. در دوره هاي 
قبل چه تعداد افتادند و در اين دوره چقدر افتادند. در هيئت هاي نظارت 
چقدر افتادند و در اين دوره چقدر رد شدند. در اين دوره حدود 55 درصد 
افرادي كه كانديدا شده بودند، رد شدند. در دوره  هاي قبل در هيئت هاي 
اجرايي بين 6 تا 8 درصد ردصلاحيت مي شدند. اين دفعه 28 درصد افتادند. 
در هيئت نظارت 38 درصد افتادند. اين روند به چه معناست. معناي اين 
روند اين است كه يعني جريانات سياسي حقوق جدي در پارلمان ندارند، 
در اجرا هم كه ندارند. مجلس بايد طرح ها و لوايح را صيقل دهد، اما خب 

شما حذف كرديد. 
آقاي باهنر گفت بيش از هزار تا 2هزار نفر از اصلاح طلبان و 

اعتداليون ثبت نام كردند و تأييد شدند.
خواهش كنيد از آقاي باهنر و ديگران كه اين حرف ها را مي زنند فهرست 
بدهند. اگر يك جرياني 200 تا 300 نفر نيرو داشته باشد، فهرست نمي دهد؟ 
چرا ندهد؟ اما كسي نمانده است. من كه از اين افراد سراغي ندارم. در مجموع 
20 تا 30 نفر در كل كش��ور از اصلاح طلبان و اعتدالي ها تأييدصلاحيت 
شدند. چه فهرستی بدهيم. با اين وضعيت، انتخاباتي كه مدنظر رهبر معظم 
انقلاب است، محقق نمي شود و رقابت بين پايداري ها و جريان آقاي حداد 
و قاليباف خواهد بود. رقابت درون خانگ��ي و درون گفتماني مدنظر رهبر 

معظم انقلاب نيست. 
باتوجه به ريزش س�نگين بدنه جريان اصلاحات اگر تمام 
نيروهاي اين جريان تأييد مي ش�دند، ام�كان رأي آوري 

داشتند؟
خب شما چرا بهانه به دس��ت اينها مي دهيد. تأييد كنيد بگذاريد رأي 

نياورند و كنار بروند. بگذاريد فهرست بدهند و شكست بخورند. 
خب سال1398 هم فهرست دادند اما رأي نياوردند؟
اين دفعه شركت و در انتخابات مشاركت مي كردند، اما خب رأي 
نمي آوردند، مشكل خودش��ان بود. ما شرايط را به گونه اي فراهم 
كرديم كه تنها دو تا فهرس��ت اصولگرا باهم رقابت كنند. رقابت 
درون جرياني خواهد بود، از بقيه چيزي نمانده است و مجلس، 

مجلس تك ضلعي خواهد بود، مثل مجلس يازدهم. 
جري�ان نزدي�ك ب�ه آق�اي لاريجاني ك�ه عمدتاً 

نمايندگان ادوار مجلس هستند، در انتخاب فهرست 
مي دهند؟

جريان نيست، هر كس خواست ثبت نام كرد. نمي دانم رأي بياورند يا نه 
اما تعداد قابل توجهي از نمايندگان ادوار رد شدند. اينها جريان نيستند و 

هر فرد خود كنشگري مي كند. 
اما گفتيد كه آقاي لاريجاني تشويق كرد.

بله تشويق كرده بود. الان هم مي گويم.
چند نفر ثبت نام كردند؟

آمار ندارم، آنهايي كه احساس مي كردند تأييد صلاحيت بگيرند، ثبت نام 
كردند. يك تعدادي تأييد شدند، يك تعدادي هم تأييد نگرفتند. يك قسمتي 
هم حاضر به ثبت نام نش��دند و مي گفتند مگر آبروي خودمان را از سر راه 
آورده ايم. من هم ثبت نام كردم، تأييد هم شدم منتظر هستم، ببينم شرايط 

چطور مي شود. معلوم نيست تا آخر باشم يا نه.
تحليل ش�ما از كنش هاي انتخاباتي جريان اصولگرا براي 
انتخابات پيش رو چيست؟ آيا با يك فهرست مشترك در 
اين انتخابات حاضر مي شوند يا اينكه با تعدد فهرست در 

اين جريان مواجه خواهيم بود؟
قرائن نشان مي دهد اصولگرايان با دو يا سه فهرست در انتخابات مجلس 
دوازدهم حاضر مي شوند، ولي بازيگرهايي در اين جريان وجود دارند اگر 
ايفاي نقش كنند، اينها را به فهرس��ت واحد مبدل خواهند كرد. در حال 
حاضر ما موضع اين بازيگران را نمي دانيم. تا به امروز چيزي كه ما داريم رصد 
مي كنيم و مي بينيم، اين است كه اصولگرايان با دو يا سه فهرست خواهند 
آمد. مگر آنكه بازيگران بيروني ورود كنند و اينها را به وحدت برسانند چراكه 

رقيبي هم ندارند. 
اين احتمال وجود دارد كه نيروهاي نزديك به آقاي لاريجاني 

با سرفهرستي آقاي باهنر در انتخابات شركت كنند؟
هنوز چيزي معلوم نيست. شوراي نگهبان اگر از اين تعداد 38درصدي كه 
رد كرده تعداد قابل توجهي را تأييد كند، اميد است كه بتوان كارهايي را 

انجام داد، اما اگر اينگونه نباشد، اميدي نيست. 
آقاي لاريجاني رايزني با شوراي نگهبان نداشته است؟

لاريجاني چه رايزني ای داشته باشد؟
خب مشاور رهبري است.

اگر قبول داشته باشند كه او مشاور رهبري است كه جرئت نمي كردند رد 
كنند، ولي جرئت كردند و رد كردند، پس قبول ندارند. 

نظر شما در مورد طيفي از اصلاح طلبان كه به دنبال تحريم 
انتخابات هستند، چيست؟

رصد من نشان مي دهد اكثر افراد شناسنامه دار اين جريان قائل به شركت 
در انتخابات و معتقد به فهرست دادن هم هستند. تحريم طلبان رقم و عددي 
نيستند. مردم قهر كرده اند، اما اين به معني تحريم انتخابات نيست. اگر دل 
مردم را به دست بياوريم، شركت مي  كنند. تحريمي ها از خطوط قرمز نظام 
عبور كردند. رهبري تأكيد كردند كه همه بايد در انتخابات شركت كنند. 
هيچ راهي جز اين هم نداريم و براي اعمال نظر خود، انتخابات بهترين راه 
است. اگر قرار است تغييراتي رخ دهد، با حضور گسترده مردم در انتخابات 
ممكن است و بدون اين مسئله ممكن نيست. من جريانات تند وابسته به اين 
گروه ها را ديدم كه صحبت از تحريم انتخابات مي كردند كه اميدوار هستم 

اينها هم به ريل قانون برگردند و از قواعد نظام تبعيت كنند. 
آقاي روحاني در انتخابات خبرگان ثبت نام كرد. به نظر شما 

رأي مي آورد؟
به نظر من تا 11 اسفند صبر كنيم، همه چيز معلوم مي شود، اتفاقاً من دوست 
داشتم آقاي رئيسي از تهران شركت مي كرد. چه اشكالي داشت، حالا يك 

رقابتي هم مي شد، البته بنده هيچ ارتباطي با آقاي روحاني ندارم. 
آقاي رئيسي البته در ادوار مختلف انتخابات خبرگان رهبري 
همواره از استان خراسان جنوبي نامزد خبرگان بوده و دليلي 
نداشته اين دوره از تهران نامزد انتخابات خبرگان شود. خب 
وارد رويكردهاي انتخاباتي اصلاح طلبان شويم، سال گذشته 
در زمان اغتشاشات شاهد بيانيه آقايان موسوي و خاتمي 
بوديم كه نشان دهنده شكاف عميق در بين جريان اصلاحات 
بود. به نظر ش�ما خاتمي در كجاي معادل�ه اصلاح طلبان 
ايستاده و ممكن است به سمت تحريم كنندگان انتخابات 

گرايش پيدا كند؟
فكر نمي كنم آق��اي خاتمي انتخابات جمهوري اس��لامي را تحريم كند. 
من هيچ ارتباطي با او ندارم. آخرين بار در زمان وزارت، آقاي خاتمي را 
ديدم. بعد كلًا او را نديدم، ولي رفتار و سكناتش حاكي از آن است كه 
در چارچوب نظام است و ولايت فقيه را قبول دارد. آقاي خاتمي آدم 
نجيبي است. مثل بعضي ها نيست كه نان نظام را بخورد اما به صورت 
نظام چنگ بندازد؛ مثل بعضي از افراد كه اعلام كردند در انتخابات 
شركت نمي كنند. آقاي خاتمي حتماً انتخابات را تحريم نمي كند. 
چقدر خوب اس��ت كه نظام موجبات آزادي عمل بيشتر آقاي 

خاتمي را فراهم كند. 
 به نظر شما چه كساني شانس سرفهرست شدن در 

تهران را دارند؟
جريان ائتلاف تحت هيچ شرايطي از سرفهرستي آقاي قاليباف 
عدول نخواهد كرد، حتي اگر همه جريانات اصولگرا بخواهند 
فهرست واحد دهند، دعواي آنها بر سر تقسيم فهرست خواهد 
بود نه سرفهرستي. شنيديم پايداري براي حفظ آقاي آقاتهراني 
قصد انتقال او به قم را دارد. اگر پايداري فهرست مستقل بدهد، 
سرفهرست اين جريان آقاتهراني است. من پيشنهاد مي كنم اين 
طيف ها با فهرست مستقل بيايند تا وزن هر كدام مشخص شود. 
خوب نيست پشت يك فهرست واحد پنهان شوند. در جريان اعتدال 
هم نوبخت تنهاست. كس ديگري نيست كه فهرست بدهد. در تهران كلًا 
دو نفر هستند اما اگر قرار بر فهرس��ت دادن باشد و افراد ديگري هم تأييد 

شوند، نوبخت سرفهرست است. 
مگر شما در تهران تأييد نشديد؟

من هستم اما با آقاي نوبخت چه كار دارم؟
از لحاظ گفتماني كه يكي هستيد؟

اين چه حرفي است مي زنيد، اينها چيزهايي است كه بعضي جاها براي شما 
پخت و پز و اعلام مي كنند. اين حرف ها غلط است. 
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رصد من نشان مي دهد اكثر افراد 
شناسنامه دار جريان]اصلاحات[ 
قائ�ل ب�ه ش�ركت در انتخاب�ات 
و معتق�د ب�ه فهرس�ت دادن هم 
هس�تند. تحريم طلب�ان رق�م 
و ع�ددي نيس�تند. م�ردم قه�ر 
كرده اند، اما اي�ن به معني تحريم 
انتخابات نيست. اگر دل مردم را 
به دست بياوريم، شركت مي  كنند

اگ�ر ق�رار اس�ت تغييرات�ي رخ 
دهد، با حضور گسترده مردم در 
انتخابات ممكن است و بدون اين 
مسئله ممكن نيست. من جريانات 
تند وابسته به اين گروه ها را ديدم 
كه صحب�ت از تحري�م انتخابات 
مي كردن�د ك�ه اميدوار هس�تم 
اينها هم به ري�ل قانون برگردند 
و از قواع�د نظ�ام تبعي�ت كنند

فك�ر نمي كن�م آق�اي خاتم�ي انتخاب�ات جمهوري 
اس�لامي را تحري�م كن�د. م�ن هي�چ ارتباط�ي با او 
ن�دارم. آخرين بار در زم�ان وزارت، آق�اي خاتمي را 
ديدم. بع�د كلًا او را ندي�دم، ولي رفتار و س�كناتش 
حاك�ي از آن اس�ت ك�ه در چارچ�وب نظ�ام اس�ت

قرائن نشان مي دهد اصولگرايان با دو يا سه فهرست 
در انتخابات مجلس دوازدهم حاضر مي ش�وند، ولي 
بازيگرهايي در اين جريان وج�ود دارد كه اگر ايفاي 
نقش كنند، اينها را به فهرس�ت واحد مبدل خواهند 
كرد. در حال حاضر ما موضع اين بازيگران را نمي دانيم

عكس ها: رضا دهشيری|   جوان

88523060سرويس  سياسي

منصور حقيقت پور، نظامي دهه هاي اول انقلاب و پارلمانتاريست دهه90 در صحنه سياسي و رسانه اي كشور با يك ويژگي شناخته مي شود و آن هم 
نزديكي به علي لاريجاني است. مي توان به شوخي و مزاح گفت كه او از خود لاريجاني هم لاريجاني تر است. ساختمان »پرتو« اميرآباد محل گفت وگو بود؛ 
يكي از طبقات اين ساختمان كه دوست حقيقت پور در اختيار او گذاشته است، اين توضيحي است كه در مقابل شيكي ساختمان، خود حقيقت پور بدون 
پرسش ما، نياز به توضيح آن مي داند. او مجلس يازدهم را تك ضلعي مي داند كه با دولت صددرصد هماهنگ است، اما پاسخ روشني در مقابل استيضاح 
وزراي دولت سيزدهم ندارد. تحريم كنندگان انتخابات را خروج كنندگان از چارچوب قانوني نظام مي داند، اما در مقابل مي گويد: افراد ما را ردصلاحيت 
كردند و امكان فهرست دادن نداريم و منتظر نظر نهايي شوراي نگهبان هستيم. مواضع سردار ديروز و سياستمدار امروز در مرز اصولگرايي و اصلاح طلبي 
حركت مي كند؛ مسيري كه بيش از اصولگرايان شبيه حسن روحاني و جريان اعتدال اس�ت، هر چند وقتي از امكان ائتلاف با نوبخت و اعتدالي ها 
مي پرسم، مي گويد: من چه ربطي به نوبخت دارم. خط آخر اينكه لاريجاني زماني اخراجي جلسات هيئت دولت خاتمي بود و امروز »لاريجاني ترين 
سياس�تمدار«، خاتمي را آدم نجيبي مي داند كه چنگ به صورت نظام نينداخته اس�ت. آيا مخالفان ديروز، يار گرمابه و گلس�تان امروز شده اند؟
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